
 

Obec Moutnice 

Zastupitelstvo obce Moutnice 

ZÁPIS A NÁVRH USNESENÍ č. 10/2024 Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE MOUTNICE 

KONANÉHO DNE 10. 12. 2024 V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI OÚ MOUTNICE 

Zahájení zasedání zastupitelstva 

ZO zahájil starosta obce v 19:00 hod. přivítáním přítomných. Dále oznámil, že zasedání bylo 

řádně svoláno a vyhlášeno, konstatoval přítomnost nadpoloviční většiny členů ZO a uvedl, že 

zápis z minulého zasedání byl ověřen. Program jednání obdrželi členové ZO v dostatečném 

časovém předstihu. Pro informaci občanů byl program předem vyvěšen na úřední desce. 

Účast 

Přítomni: (dle prezenční listiny) 

Omluveni: Ing. Petr Janoušek 

Neomluveni: 0 

Předsedající konstatoval, že přítomno je 13 členů zastupitelstva, takže zastupitelstvo je 

usnášeníschopné (§ 92 odst. 3 zákona o obcích). 

Předsedající určil jako zapisovatele zasedání Barboru Hrdou. 

 
Schválení programu zasedání: 

1. Zahájení a schválení programu jednání 

2. Volba ověřovatelů zápisu 

3. Zpráva finančního výboru 

4. Zpráva starosty z jednání Rady obce a OÚ 

5. Schválení rozpočtu na rok 2025 

6. Střednědobý výhled rozpočtu 

7. Různé 

 
Návrh na usnesení: Zastupitelstvo obce Moutnice schvaluje program jednání zastupitelstva. 
 
Hlasování   Pro:   13  Proti: 0   Zdržel se: 0 
Usnesení bylo schváleno. 
 
2. Volba ověřovatelů zápisu 
Předsedající navrhl určit ověřovatele zápisu.  
Byli navrženi: paní Jindra Žáčková a paní Ing. arch. Pavla Novotná Příbranská 
  
Návrh na usnesení: Zastupitelstvo obce Moutnice schvaluje ověřovatele zápisu Jindru 
Žáčkovou a paní Ing. arch. Pavlu Novotnou Příbranskou. 
 
Hlasování   Pro: 13    Proti: 0   Zdržel se: 0 
Usnesení bylo schváleno. 



 
 
 
 
3. Zpráva finančního výboru 
Starosta obce vyzval předsedkyni finančního výboru o přednesení zprávy. Barbora Hrdá 
konstatovala, že finanční výbor se sešel k projednání předkládaného rozpočtu na rok 2025 a 
také k projednání střednědobého výhledu na roky 2026 – 2027. 
Finanční výbor doporučuje zastupitelstvu obce Moutnice oba dokumenty ke schválení. 
 
Návrh na usnesení: Zastupitelstvo obce Moutnice bere na vědomí zprávu finančního výboru. 
 
4. Zpráva starosty z jednání Rady obce a OÚ 
 
- Probíhá výběrové řízení na zhotovitele nástavby a přístavby budovy základní školy. Začít stavět by 

se mělo koncem května, hotovo by mělo být v srpnu 2026. 
- Byli jsme přijati do Svazku pro vodovody a kanalizace Šlapanicko. Od nového roku nás bude 

provozovat Vodárenská akciová společnost. 
- Čekáme na vydání stavebního povolení na prodloužení sítí a komunikace na Šulcáku. 
- Do konce září můžeme požádat Šlapanicko, aby realizoval prodloužení kanalizace na Šulcáku. 

Následně bychom jim po dobu 5 let spláceli. 
- Objednána projektová dokumentace na rekonstrukci krajské komunikace směr Jalovisko. Je 

zaměřeno, začíná se projektovat.  
- Probíhá povolování přeložky veřejného osvětlení a rozhlasu do země od úřadu ke škole. 
- Probíhá povolování rekonstrukce ulice Zelničky. 
- Probíhají jednání s Jihomoravským krajem ohledně možné podpory výstavby domu 

s pečovatelskou službou. 
- V příštím roce by se měl pokládat nový obrus na silnici směr Brno. 
- Probíhají jednání s Pozemkovým úřadem, obcí Těšany a Měnín ohledně propojení obcí skrze 

cyklotrasy. V příštím roce snad bude realizována část na Těšany. Snažíme se přesvědčit Měnín, 
aby cestu alespoň zatravnil a bylo průjezdné podél potoku mimo hlavní silnic. 

- V příštím roce bychom rádi obnovili dětské hřiště Pod Chaloupkama. 
- Seznámení s plánem staveb společnosti EG.D. 
- Bylo realizováno kolumbárium a dokončen chodník na hřbitově. 
- Zkolaudován chodník k hale. 

 
Návrh na usnesení: Zastupitelstvo obce Moutnice bere na vědomí zprávu starosty z jednání 
Rady obce a OÚ. 
 

5. Schválení rozpočtu na rok 2025 
Zastupitelé obdrželi v elektronické podobě po vyvěšení na úřední desce navržený rozpočet na 
rok 2025. Příjmová stránka vychází z reálných čísel letošního roku, navrhovaná výše příjmů je 
28.131.200,- Kč.  
Na výdajové straně je počítáno zejména s realizací projektu rekonstrukce budovy základní 
školy. Navrhovaná výše výdajů je 42.935.600,- Kč. 
Rozpočet je tedy navržený jako deficitní s tím, že deficit ve výši 14.804.400,- Kč a 1.000.000,-
Kč splátka úvěru, bude hrazen z rezervy předchozích let. 
 
Návrh na usnesení: Zastupitelstvo obce Moutnice schvaluje rozpočet na rok 2025 jako 
deficitní - na straně příjmové 28.131.200,- Kč, na straně výdajové 42.935.600,- Kč.  Financování 
deficitu rezervou minulých let ve výši 15.804.400,- Kč. 
Závazné ukazatele: 



• v rozpočtu příjmů položky a paragrafy dle platné rozpočtové skladby (dle předloženého 
návrhu), 
• v rozpočtu výdajů paragrafy dle platné rozpočtové skladby. 
 
Hlasování   Pro: 13 Proti: 0 Zdržel se: 0 

Usnesení bylo schváleno. 
   
6.Střednědobý výhled rozpočtu 
 
Starosta otevřel rozpravu k návrhu střednědobého výhledu rozpočtu na roky 2026-2027, který 

zastupitelé obdrželi elektronicky v předstihu.  

Návrh na usnesení: Zastupitelstvo obce Moutnice schvaluje předložený střednědobý výhled 

rozpočtu na roky 2026-2027. 

Hlasování   Pro: 13   Proti: 0  Zdržel se: 0 
Usnesení bylo schváleno. 
 
 
7.Různé 
 
- Smlouva o investičním příspěvku Šlapanicku 

Starosta obce informoval zastupitelstvo o tom, že Rada obce již schválila smlouvu o investičním 
příspěvku. Po konzultaci s vedením Svazku obcí pro vodovody a kanalizace Šlapanicko by rádi, 
abychom tuto smlouvu schválili i na zastupitelstvu. 
 
Návrh na usnesení: Zastupitelstvo obce Moutnice schvaluje smlouvu o investičním příspěvku 
se Svazkem obcí pro vodovody a kanalizace Šlapanicko. 
 
Hlasování   Pro: 13   Proti: 0  Zdržel se: 0 
Usnesení bylo schváleno. 
 
- směna pozemků s Nesvačilkou 

 
Starosta obce seznámil zastupitele s odpovědí obce Nesvačilka ohledně snahy směnit 
pozemky. Obec Nesvačilka má zájem vybudovat na našich pozemcích biokoridor a nesouhlasí 
se směnou pozemků. 
 
Zastupitelstvo obce Moutnice vítá (oceňuje) snahu obce Nesvačilka budovat nové biokoridory 
a pomáhat tak zadržet vodu v krajině. Velmi vítáme propojování remízků, polních cest apod. 
Jsme však zároveň přesvědčeni, že tato opatření mají být primárně realizována na pozemcích 
dané obce. Zastupitelstvo naší obce konkrétně v nedávné minulosti iniciovalo vznik nových 
biokoridorů a tůní při hranicích s katastrálním územím Těšany. Tato opatření byla realizována 
na pozemcích, které jsme od obce Těšany odkoupili.  
Domníváme se tedy, že v případě, že naše obec má pozemky na Vašem katastru a Vaše obec 
zase na našem měla by být snaha tyto pozemky směnit. Pokud směna vychází v neprospěch 
jedné či druhé obce může se rozdíl v metrech čtverečních doplatit, nebo směnit jen ty 
pozemky, které mají přibližně stejně velkou výměru. Budovat tato opatření na cizích 
pozemcích a své vlastní pozemky propachtovávat družstvu vnímáme jako nefér jednání.  
Z výše uvedených důvodů tedy nesouhlasíme s vybudováním biokoridoru na našich pozemcích 
a trváme na směně pozemků. 



 
Návrh na usnesení: Zastupitelstvo obce Moutnice schvaluje odpověď na směnu pozemků 
s obcí Nesvačilka. 
Hlasování   Pro: 12    Proti: 0  Zdržel se: 1 
Usnesení bylo schváleno. 
 
Jednání zastupitelstva obce Moutnice bylo ukončeno ve 20:00 hodin. 
 
Ověřili:    
 
Zapsal:    
 
Ing. Antonín Vymazal 
starosta obce 


